
VÁŽENÍ SPOLUOBČANÉ,  

dostává se vám do rukou další číslo pravidelného zpravodaje 
informujícího o aktivitách v naší obci. Čas se nezastaví ani                                              
o prázdninách a my si jen můžeme postesknout, že je zase více jak půl 
roku za námi. Pro nás, zastupitele obce, to byl půlrok velice hektický, 
co se obecních aktivit týče. Nováčci v zastupitelstvu se ještě pořádně 
nerozkoukali a bylo zapotřebí řešit a rozhodnout hned několik velmi 
důležitých záležitostí obce. Především to byla právě probíhající 
revitalizace návesního prostoru, která je co do rozsahu největší akcí                        
v novodobé historii Svojšína. Je až neuvěřitelné, že projekt, který se 
připravoval celých sedm let, se podařilo z velké části již realizovat v tak 
krátkém čase. Dokončeny jsou všechny hlavní stavební objekty levé                      
a pravé strany návsi a tyto byly rozhodnutím stavebního úřadu dány                   
do předčasného užívání. Do budoucna čeká obec ještě úprava 
prostranství ke kostelu a základní škole. Jak však čas letí, skoro už 
bereme mnohé věci jako samozřejmost. Vždyť kdo si dnes vzpomene 
na to, co vše bylo potřeba učinit předtím, kdo si dnes vybaví betonové 
sloupy s elektrickým vedením a další zátěže v tomto prostoru? 

Samozřejmě že život běží dál a na stole leží další a další věci, kterými je 
zapotřebí se zabývat. Avšak nesmí se zapomínat na to, že každá 
záležitost něco stojí. A tak na opakované otázky „co budete dělat dál“ 
odpovídám každému, že v první řadě je nutné vypořádat se s finanční 
zátěží, kterou na sebe obec vzala díky předešlým investicím. 

Do budoucna můžeme tedy mluvit v současné době pouze o plánech. Jedním z takových plánů je 
vybudování parkoviště za školou u bývalého areálu JZD, protože kapacita parkovacích míst na návsi 
je omezená, zvláště pro návštěvníky zámku, včetně parkování autobusů. 

Dále potřebujeme pohnout s přípravou lokality „nad komínem“ pro výstavbu rodinných domů. Zde 
jsme však již pokročili o významný kus dál, pozemky jsme po dohodě se soukromým zemědělcem 
již lokalizovali a v současné době se pracuje na urbanistickém a technickém návrhu. Zároveň s tím 
se vyřeší i prostor bývalé cihelny. I tato záležitost bude velice náročná jak časově, tak opět finančně. 
A tak se znovu potvrzuje, že nikdy není a nebude úplně hotovo a že život v obci poběží dál svým 
tempem. 

Nepominou ani veškeré další, běžné záležitosti. Ba naopak, různých administrativních povinností 
stále přibývá, neboť v současné době jsou na samosprávy kladeny stále nové požadavky ze strany 
státu. 

Přesto snad každému z nás pomůže alespoň krátká dovolená, a tak se alespoň na chvíli čas zpomalí. 

Přeji vám všem, abyste si léto a sluníčko dostatečně užili, načerpali novou energii a dobrou náladu 
do dalších dní. 

Karel Petráň, starosta obce 


